
 

 

 

 

 

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DE SETEMBRE DE 2009. 

 
 
Quan són les 12:00 hores del dilluns 21 de setembre de 2009, es reuneix al Saló d’Actes 
de la Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi assisteixen els 
següents regidors; Sr. Antoni Palerm Milla i  Sr. Joan Peralta Palmer  per part d’UM; 
Sr. Manel Romero Romero i Sr. Miquel Bujosa Picornell per part del PSOE;  Sr. Pere 
Joan Salleras Vives i Margarita I. Barceló Vives, per part del PP. 
 
Es troba present la Secretària de la Corporació, la Sra. Sílvia Ripoll Genovart, la qual 
dóna fe de l’acte. 
 
 
El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins 
l’ordre del dia: 
 
 
I.- ACTES SESSIONS ANTERIORS. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
II.- DECRETS I CORRESPONDÈNCIA. 
 
El Batle dona compte dels decrets emesos.  
 
III.- APROVACIÓ CALENDARI LABORAL 2010. 
 
Es llegeix la proposta que determina com a festes d’àmbit local els dies 26 de juliol i 8 
de setembre de 2010. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
 
 
IV.-  APROVACIÓ SOL·LICITUD POS 2010 
 
El Batle vol aprofitar l’avinentesa  per dir que aquest mes de setembre ,finalment, 
s’acabarà de pagar el préstec de l’aparcament municipal, i creu que devem ser el poble 
menys endeutat de totes les Balears. 
 
El Batle explica que es va tenir una reunió amb el conseller de Cooperació Local ,el 
qual va reiterar la seva voluntat d’atorgar aquest any el POS a Banyalbufar pel tema 
dels camins ,  encara que no es sap de quina manera es donarà la subvenció, en quants 
d’anys. Ara el que s’ha d’aprovar és la sol·licitud de finançament per presentar la 



documentació abans de dia 15 d’octubre de 2009, que consisteix amb el mateix de l’any 
passat que al final es renuncià, projecte de camins de Sa Galera, es Cireral i Sa Pedra de 
S’Ase, amb un pressupost total de 804.520,81 €. 
 
 
Miquel Bujosa demana quan se suposa que es podrà començar amb les obres del POS 
2010? I també comenta que l’únic camí que quedarà fora del projecte serà el camí de la 
Font de la Vila. 
 
El Batle diu que tenint en compte que solen resoldre dins el mes d’abril, es començaria 
passat l’estiu probablement. En quan al camí de la Font de la Vila, ja es va dir en el seu 
moment que el projecte es faria primer pels accessos cap a la mar del poble, ja que no es 
pot fer tot de cop. 
 
Miquel Bujosa demana si això comportarà dir que sí a un préstec. 
El Batle diu que sixò s’haurà de decidir l’any que ve a la vista de la situació, però podria 
ser que sí, ja que l’Ajuntament hauria d’aportar per executar el POS uns 80.000 euros, i 
com tots sabem les arques municipals no són molt abundants, però ara mateix és difíícil 
amb la situació que es viu a rel del mon, fer previsions de cara a l’any que ve. De 
moment anem a demanar la subvenció i esperem a veure què ens donen i de quina 
manera. 
Manel Romero diu que si ho donessin a tres o quatre anys, a l’Ajuntament li suposaria 
una despesa anual de 20.000 euros, que creu que es podria assumir sense haver de 
concertar cap préstec.  
El Batle reitera que ara per ara l’Ajuntament de Banyalbufar és el menys endeutat de tot 
Mallorca. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
V.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FEMS. 
 
La  proposta , seguint amb la línia que es marcà el consistori l’any passat, consisteix en 
augmentar la tarifa de 100 a 125 € per mòdul. 
Pere Joan diu que es va dir que es pujaria cada any un 25%, però sobre la primera quota, 
no sobre la darrera augmentada, perquè si no, serà molt més del que es va preveure. 
S’explica que aquesta modificació és per l’any 2010, i l’any que ve s’haurà de tornar a 
aprovar la modificació i es podrà decidir quin tant per cent s’augmenta. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
VI.- PROPOSTA DE BATLIA PER DECALRAR L’OPOSICIÓ D’AQUEST 
CONSISTORI A L’EXTRACCIÓ D’ARENA DEL LITORAL DEL MUNICIPI. 
 
Toni Palerm llegeix la propsota especificant que es tracta d’una moció d’UM, no de 
Batlia, i que a la vista dels darrers aconteixements, segons els quals pareix que 
l’extracció d’arena no es farà del litoral de Banyalbufar, si no d’Estellencs, es proposa la 
modificació de la moció en el sentit de canviar on diu “Banyalbufar” per “litoral de la 
Serra de Tramuntana”. També explica que es demana  amb la moció que es declari un 
LIC a aquesta zona. 
 



Pere Joan diu que aquesta modificació és una de les al·legacions que el PP volia fer. 
Toni Palerm explica que aquesta setmana tenen una reunió amb Celestí Alomar per 
parlar d’aquest tema . 
 
Pere Joan vol dir que tractant-se d’un tema tan important no s’hauria de dur a través 
d’un sol grup, si no haver-ho fet conjuntament, fer un manifest de tots i aprovar-ho per 
Ple. Pensa que el Batle s’hauria de comunicar amb el PSOE i el PP. 
El Batle diu que cap ‘ells s’ha posat en contacte amb ell per proposar alguna cosa. 
Miquel està d’acord en que no són les formes adequades i que, pot ser, s’ha volgut fer 
massa via, sense saber exactament d’on vol es vol treure. Pot ser que l’Ajuntament de 
Capdepera no estigui d’acord amb l’extracció, però sí els hotelers que així ho han 
manifestat. 
Pere Joan proposa que es deixi la moció damunt la taula  i es faci un manifest conjunt  
de cara a les futures extraccions. 
Manel Romero tampoc està d’acord amb les formes  i que ni tan sols afecta al litoral de 
Banyalbufar, si no al d’Estellencs. Per tant, d’entrada la moció no s’ajusta a la realitat 
dels fets , i mesclar Banyalbufar amb tota això i a més el tema del LIC ,pensa que és fer 
un poc d’embull. 
El Batle diu que per ells el primer és Banyalbufar i el segon la Serra de  Tramuntana, i 
amb això ells no tenen cap tipus de pressió de partit, tenen molt clares les prioritats. Ell 
no està dispost a retirar una moció tan important i no entén com dins el PSOE hi pot 
haver tanta diferència de criteris, ja que per una part la Sra. Dubon ve a l’Ajuntament a 
dir que volen que Banyalbufar sigui Patrimoni de la Humanitat, etc. I després altra gent 
del seu partit vol agredir la zona que ella vol protegir. 
El BAtle no vol que quedi damunt la taula perquè és un tema de gran importància. 
Margarita Barceló diu que ells estan e contra de l’extracció d’arena , a l’igual que el 
PSOE, però  creu que les formes no han su¡igut correctes. 
Manel Romero diu que estan d’acord en dir que no a l’extracció d’arena. 
Joan Peralta demana la paraula i demana si tots estan d’acord amb el fons de la moció i 
si no hi estan d’acord perquè ve d’UM, perquè si és això el que les molesta ,es lleva i ja 
està. 
Pere Joan diu que si es fan les modificacions que s’han dit, sí hi estan ‘acord. 
Toni Palerm diu que l’important és el tema de fons i que vagi endavant, no qui ho 
presenti, i demana a tots si ho volen solucionar ara o no. És un tema d’urgència i no es 
pot deixar passar. 
Miquel diu que hi estan d’acord i que només es queixen de les formes. 
El Batle demana al PSOE perquè ells no han duit una proposta ,si no estaven d’acord 
amb aquesta, perquè la veritat és que no han presentat res de res. 
Manel diu que no ho han fet perquè no han tingut raons objectives fins fa dos dies i ara 
ja en tenen. No hi havia res documentat fins ara i per això no han presentat res. 
Toni Palerm diu que les rectificacions que s’han proposat ara són precisament degut a 
les novetats de última hora. 
Manel felicita al PP perquè ha canviat la seva postura al llarg dels anys pel que fa a 
l’extracció d’arena. 
 
Es presenta la declaració institucional correctament redactada i que signen tots els 
portaveus dels grups polítics i es vota aquesta moció conjunta. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 



 
 
 
 
VII.- PRECS I PREGUNTES. 
 
El Batle comenta als regidors que la setmana que ve seran convocats a una reunió per 
presentar-los un esborrany d’un plec de clàusules per treure a concurs el servei de 
recollida  i eliminació de residus a Banyalbufar, a fi de que entre tots es discuteixi i 
s’aprovi en el proper Ple un ple consensuat per tots. 
 
Margarita Barceló s’excusa i surt de la Sala. 
 
Miquel Bujosa demana si hi ha hagut novetats en el tema del camí de Planícia. 
El Batle diu que el darrer que sap és que estan a punt de signar l’acord amb tots els 
propietaris , inclòs els del Rafal, els quals pareix que ha canviat d’advocat. El problema 
més greu per arribar a l’acord era que els propietaris de la zona volien que l’acord el 
firmessin també l’Ajuntament i el Consell de Mallorca, i noltros ni el Consell no hi 
estàvem disposts, perquè això és un conveni entre propietaris i el Govern actua com a 
propietari ,no com administració pública. 
Miquel Bujosa si s’obrirà aviat ,ara que comença l’època de fer les excursions. 
El Batle diu que només li han dit això, ell no pot fer res més. 
Manel diu que des del seu grup s’estan fent gestions en aquest respecte.Miquel demana 
pel tema de l’acció civil reivindicatòria. 
El Batle diu ques’està recopilant declaracions de testimonis ,que vendran a 
l’Ajuntament i ho faran davant la secretària que en donarà fe i amb tota la documentació 
es posarà la demanda. També s’està fent un informe per part del Sr. Tomàs Vibot. 
Manel Romero diu que això es va fer en una ocasió i és possible que a l’expedient del 
contenciós es trobin les preguntes que se’ls va fer en aquell moment als testimonis i pot 
ser sigui d’ajuda per ara. 
Manel demana si s’ha canviat el format dels butlletins de denúncia de tràfic perquè amb 
els nous no es pot fer el pagament a cap entitat bancària, i demana que el denunciant 
actui de manera equànime. 
 
Miquel vol comentar que el trespol de l’aparcament de Camp den Toyos fa que els 
cotxes surtin exageradament  bruts d’allà i també es deu a que els constructors del poble 
i dipositen enderrocs i material i això fa molta pols i brutor a l’estiu. A veure i es pot 
acotar la zona o tapar amb lones a fi de què no hi hagi tanta pols. 
Miquel també vol demanar si la brigada de manteniment pot tallar uns pins que hi ha a 
Sa Pedra de s’Ase a punt de caure i que suposen un perill. 
 
El BAtle diu que ja es va avisar a l’IBANAT ,però que ho dirà al personal de 
manteniment perquè se’n encarregui. 
 
Pere Joan diu que li han comentat que el carrer Bergantí del Port des Canonge fa molt 
nmala olor i pareix que és perquè algú ha connectat les aigües brutes i encara no hi ha 
depuradora. Que es faci alguna cosa al respecte. 
Manel Romero aprofita per demanar com està el tema de la depuradora. 



Toni Palerm diu que ara mateix es troba a la Comissió Balear de Medi MAbient perquè 
informi. Llavors s’haurà d’expropiar la zona o arribar a un acord amb el BBVA, que és 
l’actual propietari. 
Pere joan diu que les veïns del carrrer Bergantí també es queixen de que aixió com està 
el sentit del carrer han d’aparcar els cotxes de manera que les portes topen amb la 
voravia i fa molt difícil sortir del vehicle, perquè a més la pendent del carrer està en 
sentit contrari. Demana si es pot canviar el sentit de la direcció del carrer per evitar 
aquest problema. 
Toni PAlerm diu que es va dir al policia municipal que fes un informe de si era viable i 
si ho és es canviarà. 
 
Pere Joan demana si ha entrat un projecte de Costes sobre les alcoves del Port des 
Canonge. 
Toni PAlerm diu que sí i que donen tres opcions diferents. EL que està clar és que es 
vol que tothom hi pugui tirar les barques i tenir-les en algun lloc, i no deixar ningú 
defora. Es parla d’adequar un espai per fer una marina en sec, pot ser a Sa tanca, però 
encxara no hi ha res clar. 
Pere Joan diu que es podria convocar als interessats a una reunió per parlar del tema. 
El BAtle diu que no hi ha cap problema, però s’ha de tenir en compte que l’Ajuntament 
no és el promotor d’aquest projecte. 
Pere Joan demana per la situació econòmica de l’Ajuntament. 
El BAtle demana a la secretària, que contesta que actualment s’està més o menys al dia 
de pagament de factures. Ara mateix s’ha liquidat el pendent de 2008 i quasi el primer 
semestre de 2009. La previsió és que els ingresso minorin, com per tot , pel tema de ka 
crisi.  
Pere Joan demana si l’Ajuntament col·labora d’alguna manera amb la pizzeria. 
El BAtle diu que sí, deixant cadafal i cadires quan ho sol·liciten. Econòmicament no 
,però tampoc li pareixeria descabellat ja que fan moltes activitats culturals pel poble, 
però la veritat és que fins ara no s’ha col·laborat econòmicament. 
 
 
 
 
 
No havent més temes a tractar, quan són les 13:45  hores el Sr. Batle aixeca la sessió, de 
la que s’estén la present Acta i de la que jo com a Secretària dón fe amb el vist i plau del 
Sr. Batle. 
 
 

Banyalbufar, 21 de setembre  de 2009. 
 
 

                                 V-I-P 
EL BATLE                                     LA SECRETÀRIA 

 
 
 
 
 


